

## **Структура норм, регламентирующих международное сотрудничество в сфере уголовной юстиции**

**Клевцов Кирилл Константинович,  
доцент кафедры уголовного права, уголовного процесса и криминалистики  
Московского государственного института международных отношений  
Министерства иностранных дел Российской Федерации,  
кандидат юридических наук  
klevtsov001@gmail.com**

С опорой на выкладки общей теории права предпринята попытка рассмотреть структуру норм, регулирующих взаимодействие государств в сфере уголовно-процессуального права, в результате чего автор приходит к соответствующим выводам, имеющим значение для оптимизации в целом международного сотрудничества в борьбе с преступностью.

**Ключевые слова:** уголовный процесс, нормы, международное сотрудничество, правовая помощь, выдача (экстрадиция), передача судопроизводства.

### **The Structure of Provisions Regulating International Cooperation in Criminal Justice**

**Kirill K. Klevtsov  
Associate Professor of the Department of Criminal Law, Criminal Procedure and Criminalistics  
of the Moscow State Institute of International Relations of the Ministry of Foreign Affairs  
of the Russian Federation  
PhD (Law)**

Based on the insights of the general legal theory, the author attempts at a review of the structure of provisions regulating cooperation between states in the criminal procedure law sphere, as a result, the author comes to respective conclusions that are of importance for general optimization of the international cooperation in crime combating.

**Keywords:** criminal procedure, provisions, international cooperation, legal assistance, extradition, transfer of judicial proceedings.